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Notat

Kapacitet i dagtilbud – udtalelser fra forældrebestyrelser m.fl.

Kommunalbestyrelsen besluttede d. 26. august 2019 at sende en analyse af mulig-
hederne for at øge dagtilbudskapaciteten i distrikterne Hedegården, Skovvejen og 
Skovlunde til udtalelse i forældrebestyrelserne.

Der er indkommet udtalelser fra:
Distrikt Hedegården, forældrebestyrelse og MEDudvalg
Distrikt Skovvejen, forældrebestyrelse og MEDudvalg
Distrikt Skovlunde, forældrebestyrelsen.

Her gengives resumé/pointer fra udtalelserne:

Distrikt Hedegården Forældrebestyrelsen:
- der efterspørges en langsigtet løsning
- der ses ikke åbenlyse muligheder for at etablere en 

udflyttergruppe med opsamling i distriktet
- der ses ikke mulighed for yderligere udnyttelse af 

fællesrum i distriktet
- det anbefales ikke at flytte distriktsgrænserne
- tilskud til pasning af egne børn anbefales ikke
- Sesam er bedst placeret i distrikt Hedegården
- den bedste løsning er en sammenbygning og opgra-

dering af Birkegården til en tidssvarende institution
- 2. prioritet er en udbygning af Globen

MEDudvalget:
- det ses ikke som en god løsning at indskrive vugge-

stuebørn i Birkegårdens pavillon pga. den isolerede 
placering og manglen på læringsrum i Birkegården

- der anbefales en sammenbygning af Birkegården
- udbygning af Globen anbefales ikke pga. grundens 

størrelse
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Distrikt Skovvejen Forældrebestyrelsen:
- der ønskes en langsigtet løsning og en opgradering 

af bygningsmassen
- der er en undren over udviklingen i børnetallet,
- den nuværende situation med merindskrivning og 

anvendelse af rum ses som midlertidig
- det er problematisk, at Skovvejen skal dække om-

kostningerne ved drift af Isbjerget, da mindre enhe-
der generelt er dyrere i drift,

- der peges på en sammenbygning af Lundegården, 
samt et nyt børnehus i stedet for Nord- og Sydpolen 

MEDudvalget:
- der efterlyses yderligere analyser af prognosen
- der etableres for mange akutte løsninger
- den nuværende situation går ud over læringsrum-

mene
- det udfordrer distriktets økonomi, når der oprettes 

små satellitter
- der peges på en sammenbygning og modernisering 

af Lundegården
- endvidere peges der på en nybygning til Nord- og 

Sydpolen
- der er et ønske om yderligere inddragelse.

Distrikt Skovlunde Forældrebestyrelsen:
- der er behov for en langsigtet løsning på kapacitets-

udfordringerne, som ikke kan håndteres med de al-
lerede besluttede tiltag

- bestyrelsen er positivt stemt over for en udflyt-
ter/busløsning, - det bør dog undersøges yderligere, 
om det i praksis er en reel løsning

- indskrivning i evt. udflytterordning bør være frivillig
- yderligere indskrivning i fællesrum anses ikke som 

en mulighed
- det ses som en mulighed at anvende dagplejens le-

gestuelokale i Himmel og Hav til en ekstra vugge-
stuegruppe

- der bør være sammenhæng mellem distrikterne på 
dagtilbuds- og skoleområdet

- der udtrykkes bekymring over satellitten på Torve-
vej i forhold til de fysiske forhold, økonomi og ledel-
se, hvis den bliver en permanent del af distriktet

- der udtrykkes ligeledes bekymring i forhold til, om 
udbygning af Ellekilde og/eller VillaKulla er gode 
løsninger

- der opfordres til, at der tillige afsøges andre mulig-
heder, herunder: 
A. etablering af en ny institution i distriktet i nye fa-
ciliteter – muligheder for grundkøb og opbygning 
B. etablering af en ny institution i distriktet i eksi-
sterende faciliteter 
C. muligheder for ombygning af eksisterende kom-
munale bygninger på andre adresser end de nuvæ-
rende institutioner 
D. muligheder for køb og ombygning af bygninger, 



Side 3

herunder villaer, til etablering af mindre institutio-
ner 
E. etablering af en fælles storbørnsgruppe i distrik-
tet (i andre lokaler) 
F. muligheder for tidligere samtænkning med sko-
lestart?

- bestyrelsen ønsker at blive inddraget yderligere 


